
RADA QMIMY PSARY
42-512 Psary, ul Malinowicka 4

ROIV-0063-2-17/10

Protokol nr 44/10

z posiedzenia Komisji Oswiaty, Kultury, Zdrowia i Ochrony Srodowiska

w dniu 29 czerwca 2010r.

Posiedzenie Komisji odbyio si? w Gimnazjum w Psarach. Rozpoczejo si? o godz. 14:30

i trwalo do godz. 16.45.

W posiedzeniu uczestniczyio 7 czlonkow Komisji. Nieobecna radna Magdalena Gdesz - Sobczak.

1. Pan Zbigniew Stanik - Przewodniczaxy Komisji,

2. Pani Malgorzata Pasek - Zast?pca Przewodnicza^cego Komisji,

3. Pani Lidia Kubien - Czlonek Komisji,

4. _ Pani Teresa Kosmala-G^sior - Czlonek Komisji,

5. Pan Jacek Gwozdz - Czlonek Komisji,

6. Pan Szczepan Kotula - Czlonek Komisji,

7. Pan Pawel Sitko - Czlonek Komisji,

oraz

Pan Marian Koziet - Wojt Gminy Psary,

Pan Jacenty Kubica - Przewodniczajcy Rady Gminy Psary,

Pani Mirella Baranska - Sorn - Dyrektor Zespolu Obslugi Szkol i Przedszkoli,

Pani Urszula Nocon - Dyrektor Gminnego Osrodka Kultury,

Pani Ewa Wawrzak - Dyrektor Gimnazjum w Psarach,

Pani Matgorzata Baranska - Dyrektor SP w Sarnowie,

Pani Grazyna Trzcionka - Dyrektor SP vv DaJMu,

Pani Krystyna Kluszczyk - Dyrektor PP w Strzyzowicach,

Pan Aleksander Kocwin - Pracownik Osrodka Pomocy Spolecznej.

Posiedzenie Komisji prowadzil Pan Zbigniew Stanik - Przewodniczajcy Komisji. ktory

powital gosci, a nast?pnie przedstawil porzajdek posiedzenia:

1. •Podsumowanie roku szkolnego 2009/2010.

2. Letni wypoczynek dzieci i mlodziezy na terenie Gminy.

3. Realizacja uchwaly o utrzymaniu czystosci i porzadku w Gminie.

4. Zalozenia organizacyjne ZOSiP na rok 2010/2011.

5. Analiza materialow na sesj? i sprawy biezace.



Ad.l - Podsumowanie roku szkolneso 2009/2010.

Pan Zbigniew Stanik - Przewodniczajcy Komisji Oswiaty oznajmil, iz radni otrzymali

sprawozdanie z pracy placowek oswiatowych w roku szkolnym 2009/2010 wraz

z wyszczegolnieniem osiajmi^c dzieci i mtodziezy. Nadmienil, iz rowniez radni na bieza^co sq.

informowani o przedsi^wzi^ciach zwi^zanych z pracq_ placowek oswiatowych w sprawozdaniu

Pana Wojta przedstawianym na kazdej Sesji. Przewodniczajcy Komisji oswiadczyt, iz sprawozdanie

z pracy placowek oswiatowych zostalo przedstawione w sposob bardzo szczegotowy. Nadmienil, iz

mlodziezjest bardzo zdolna i widac prac§ nauczycieli. Pan Zbigniew Stanik podziejtowal zapomoc

przy wyscigu kolarskim zorganizowanym w naszej Gminie.

Glos zabrala Pani Malgorzata Pasek ktora w imieniu swoim i mieszkancow podziejkowala

Pani Malgorzacie Baranskiej - Dyrektor Szkoly Podstawowej w Sarnowie za zorganizowanie

piejcnego jubileuszu 50 - lecia szkoly.

Pan Szczepan Kotula zwrocil uwagej a zarazem zlozyl podzi^kowania Pani Krystynie

Kluszczyk - Dyrektor Przedszkola Publicznego w Strzyzowicach za przedstawienie z okazji konca

roku szkolnego, a w szczegolnosci za nauczenie tak malych dzieci gry na instrumentach.

Pan Marian Koziet - Wqjt Gminy Psary oznajmil, iz jest dumny iz moze kierowac tymi

placowkami i posiadac takich Dyrektorow poszczegolnych placowek. Poinformowat, iz proces

remontow placowek oswiatowych rozpoczaj si§ dawno temu, w poprzedniej kadencji, gdzie

cierpliwosc i upor zaowocowaly nowymi wizerunkami szkoly. Pan Wojt oznajmil, iz jako Gmina

zostaty wydatkowane duze srodki finansowe na remonty generalne ale to co robia^ Dyrektorzy to

jest ich zastuga, upi^kszaja^ obiekty. Pan Wojt ztozyl serdeczne podzi^kowania Dyrektorom za

cierpliwosc, upor, otwartosc, za zdobywanie nie tylko pienie_dzy, ale i rozwijanie roznych

zainteresowan wsrod mtodziezy. Dodal, iz z roku na rok przybywa nagrod dla uczniow, ktorzy

promuja_Gmin§ nie tylko na szczeblu powiatowym ale i krajovvym i mi^dzynarodowym. Z roku na

rok poziom nauczania jest coraz wyzszy. Pan Wojt podzi^kowal rowniez Dyrektorom Przedszkoli,

gdzie gdyby tylko istniala taka mozliwosc to chcielibv uczeszczac do nich nie tylko dzieci z terenu

naszej Gminy.

Glos zabrala Pani Mirella Baranska - Sorn - Dyrektor Zespolu Obslugi Szkol i Przedszkoli

podzi^kowala za wszystkie skierowane mile slowa. Dodala. iz nie we wszystkich Gminach jest tak

zyczliwa atmosfera wokol oswiaty. Pani Dyrektor nadmienila. iz ta zyczliwosc rowniez przedklada

sie na mozliwosc realizacji projektow unijnych. Pani Dyrektor w imieniu oswiaty i dzieci

podziekowala za atmosfere_ prz\'jazna oswiacie.

Ad.2 - Letni wypoczynek dzieci i mlodziezy na terenie Gminy.

Przewodniczacy Komisji Oswiaty - Pan Zbigniew Stanik poinfonnowal. iz Czlonkowie



Komisji otrzymali stosowne materiafy, zarowno z Gminnego Osrodka Kultury jak i z Osrodka

Pomocy Spolecznej. Zwrocil uwage^ iz w planach jest organizacja festynow rodzinnych.

Pani Ewa Wawrzak - Dyrektor Gimnazjum poinformowala, iz nie tylko na terenie Gminy

Psary dzieci wypoczywaja^ ale sq. rowniez organizowane wyjazdy do Wloch, Wisfy i Berlina, gdzie

realizowane sa^ projekty. Dodala, iz mlodziez z Gimnazjum zakwalifikowata sie^ jako reprezentanci

TEMY do miejscowosci kolo Budapesztu.

Pani Urszula Nocon - Dyrektor Gminnego Osrodka Kultury przedstawita, iz w okresie

letnim b^dq. organizowane festyny rodzinne, gdzie b^da^ reprezentowac sie^ nasze zespoly gminne.

Rowniez odb^da^ si$ dozynki gminne i powiatowe. Pani Dyrektor poinformowala, iz bogaty

w spotkania be_dzie miesia^c wrzesien, gdzie m.in. b^dzie pieczenie chleba. Nadmienial, iz ,,akcja

lato" jest organizowana nie tylko w naszych placowkach, ale rowniez w nowo otwartej placowce

w Gorze Siewierskiej jak i przy remizie OSP w Strzyzowicach. „ Akcja Lato" trwac b^dzie od 30

czerwca do 20 sierpnia br.

Przewodnicza^cy Komisji zwrocil uwag£, iz akcja lato rowniez b^dzie przebiegala

w solectwie Gora Siewierska.

Pani Dyrektor wyjasnila, iz ,,akcja lato" zarowno w Gorze Siewierskiej jak i Strzyzowicach

trwa od kilku lat. Dodala, iz w Gorze Siewierskiej rowniez powstala kapela ludowa, prowadzone sq.

zaj^cia lekcji na instrumentach d^tych. Pani Dyrektor uzupelnila wypowiedz, iz w Strzyzowicach

w budynku szkoly odbywajq_ si$ proby zespolu spiewaczego jak i zespotu tanecznego.

Poinformowala, iz 7 lat temu w Gminie byly 3 zespoty, gdzie obecnie jest ich 14. Pani Dyrektor

oznajmila, iz wraz z Panem Wojtem i zespolem z Da^bia, z zespolem ,,Brz§kowianami" na

ogolnopolskich prezentacjach zespoiow artystycznych, gdzie obydwa zespoly otrzymaly nagrody.

Pan Wojt uzupelnil wypowiedz, iz na 25 zespotow z calej Polski, ktore braly udzial w tych

prezentacjach, dwa zespoly z Gminy Psary mogty si§ zaprezentowac.

Pan Zbigniew Stanik - Przewodniczqcy Komisji zapytat, czy radni maja^ pytania do

przedstawionego materialu. Radni nie wniesli uwag.

Glos zabral Pan Wojt. ktory w imieniu vvlasnym podzit^kowal Pani Dyrektor jak i wszystkim

pracownikom Gminnego Osrodka Kultury za prac? w 4 - letniej kadencji. Zwrocil uwag£. iz w roku

ubiegtym Gmina Psary byla liderem w kraju co do ..upowszechniania kultury'". Pan Wojt

poinformowal. iz na ostatniej sesji Rad\r Powiatu. Pani Dyrektor otrzymala nagrode Starosty

Powiatu B^dziiiskiego za upovvszechnianie kultury nie tylko na terenie Gminy. ale i na terenie

powiatu.

Glos zabrala Pani Lidia Kubieti ktora poinformowala. iz w szkole rowniez realizowany jest

projekt ..aktywny w szkole. aktywny w zyciu" przy wspolpracx Uniwersvtetu Slaskiego. Jest to 3 -



letni projekt. Pani Lidia Kubien oznajmiia, iz mtodziez z Gimnazjum (30 osobowa grupa), ktora

bierze udzial w tym projekcie jedzie do Murzasichle kolo Zakopanego, na tygodniowy oboz

naukowy.

Przewodniczaxy Komisji Oswiaty oznajmil, iz rowniez Osrodek Pomocy Spotecznej

przedstawil oferte^ wakacyjn^dla dzieci i mlodziezy.

Pan Aleksander Kocwin poinformowal, iz przy wspolpracy z jednostkami, zarowno

z Gimnazjum, z UKS, ze stowarzyszeniem ,,Sportowa Gmina Psary" b?d^ realizowane programy

dla dzieci i mlodziezy.

Przewodnicza^cy Komisji Oswiaty zwrocil uvvag? na ,,wakacyjnq. lige_ dzikich druzyn w pilce

noznej", gdzie cale rodziny biorq. udzial w tym przedsie^vzi^ciu.

Glos zabral Pan Aleksander Kocwin ktory poinformowal, iz na boisku w Malinowicach

b^da^ rozgrywane turnieje.

Pani Lidia Kubien zwrocila uwag? na nowo powstate place zabaw, ktore udalo si^

zrealizowac i ktore przyci^gaja^bardzo duzo dzieci.

Gtos zabrat Pan Szczepan Kotuta ktory oznajmil, iz jest bardzo zadowolony z powstalych

placow zabaw, gdyz w 2007r. na r^ce Pana Wojta ztozyl taki projekt.

Przewodnicza^cy Komisji Oswiaty podzi^kowal za 4 - letnia^ wspotprac?. Zarza^dzil przerwt?

w obradach. Po przerwie wznowiono obrady.

Ad. 4 - Zalozenia organizacvjne ZOSiP na rok 2010/2011.

Przewodniczaxy Komisji oznajmil, iz radni uzyskali informacj? na w/w temat. Zapytal, czy

Cztonkowie Komisji maja^uwagi do przedstawionego materialu. Wobec braku zastrzezen ze strony

radnych przystajiiono do omawiania kolejnego tematu.

Ad.3 - Realizacia uchwaly o utrzymaniu czvstosci iporzadku w Gm'mie.

Pan Zbigniew Stanik przedstawil zestawienie co do ilosci zawartych umow w danym

solectwie. I tak na pierwszym miejscu klasyfikuje si? solectwo Grodkow, gdzie tylko 5 umow

brakuje. Drugie miejsce - Gora Siewierska (brak 9 umow). trzecie miejsce - Malinowice (brak 14

umow), nast^pnie Brz^kowice i Da^bie (brak 23 umow), Preczow (brak 25 umow), Sarnow (brak 36

umow), Strzyzowice (brak 52 umow). Golasza (brak 61 umow). Psary (brak 75 umow).

Przewodniczacy Komisji oswiadczyl, iz temat wielokrotnie byl omawiany na posiedzeniu Komisji.

Zapytal. czy radni majq_pytania do przedstawionego materialu.

Glos zabral Pan Jacek Gwozdz ktor>- przedstawil. iz od miesiaca wrzesnia 2009r do czerwca

2010r. zostalo podpisanych 83 umowy na odbior odpadow komunalnych i 18 umow na oproznianie

zbiornikow bezodplywowych. W sumie. w ciajiu roku ponad 100 umow zostalo podpisanych.

Glos zabrala Pani Lidia Kubien. ktora oznajmila. iz 25 gospodarstw w solectwie Preczow



nie posiada podpisanych umow. Zapytala, czy podejmowane sa^ dalsze czynnosci w celu

zmniejszeniatej liczby.

Pan Wqjt odpowiedzial, iz do tych osob kierowane sa^ wezwania. Dodal, iz sukcesywnie

liczba ta, ulega zmniejszeniu.

Pani Teresa Kosmala - Gajsior zapytala o zainteresowanie programem ,,eko - gmina".

Pan Wqjt objasnil, iz na dzien dzisiejszy zostalo zgtoszonych 102 wnioski i program jest

wdrazany.

Przystajtiono do omawiania tematow na sesj<?.

Pkt. 7 - Przebieg prac inwestycyjnych na terenie gminyfinansowanych z budjetu gminy i zrodel

pozabudzetowych.

Przewodniczaxy Komisji Oswiaty oswiadczyi, ze Czionkowie Komisji otrzymali informacj^

z wykonania pianowanych inwestycji na terenie gminy, z uwzgl^dnieniem m.in.:

termomodernizacji budynku Gminnego Centrum Medycznego w Psarach, place zabaw oraz szereg

innych inwestycji. Wobec braku pytan ze strony radnych przystapiono do analizy projektow

uchwal.

Pkt. 9 - Podiecie uchwal Rady Gminy Psary w sprawie:

1) Nieodplatnego przejqcia przez Gminq Psary niemchomosci ozn. nr dzialki 133/4, k.m.2,

polozonej w Malinowicach.

Pan Wqjt poinformowal, iz potrzebna jest uchwala Rady Gminy aby moc pozyskac dzialki

dla mieszkancow Psar. Nadmienil, iz na wniosek mieszkancow zwrocilismy si^ z wnioskiem do

Agencji Niemchomosci Rolnych w Opolu o rozwazenie mozliwosci nieodplatnego przekazania na

mienie komunalne Gminy Psary dzialki 133/4. Dodal, iz mieszkancy zostaliby pozbawieni dojazdu

do pol.

2) Podjqcia dzialan zmierzajqcych do przeznaczenia do spnedazy czqsci niemchomosci

ozn. nr dzialki 360, polozonej w Malinowicach.

Pan Wojt poinformowal, iz jest to uchwata intencyjna. Wlasciciel dziatki wystajpil do

Urz^du Gminy z wnioskiem o odsprzedanie cz^sci dzialki polozonej w Malinowicach b^d^cej

wlasnoscia^ Gminy Psary, celem zapewnienia dojazdu do wlasnej dzialki. Dzialka 360 byla

zagospodarowana pod staw strazacki.

Pan Jacenty Kubica przedstawil, iz na koniec roku 2008r. radni podejmowali uchwal?

umozliwiajq.ca^ dojazd do dzialek w Brz^kowicach. Nadmienil. iz wnioskodawcy zostalo

umozliwionych 4 m szerokosci. Pan Jacenty Kubica zap\tal dlaczego w tym przypadku b^dzie

umozliwionych 7m.



Pan Wojt wyjasnil, iz nie jest w stanie odpovviedziec na to pytanie.

Pan Jacenty Kubica zapytal, co jest lepiej oplacalne, sluzebnosc czy sprzedaz.

Pan Wojt objasnil, iz nie jest w stanie odpowiedziec na to pytanie. Nalezy sie_ nad tym

zastanowic.

3) Zmiany uchwafy Nr XI/65/2007 Rady Gminy Psary z dnia 29.08.2007r. w sprawie sprzedazy

nieruchomosci niezabudowanych polozonych w Gorze Siewierskiej przy id. Kosciuszki

stanowiqcych gminny zasob.

Pan Wojt wyjasnil, iz jest to zamiana nieruchomosci polozonej w Gorze Siewierskiej

stanowia^cej wlasnosc gminy na nieruchomosc polozona^ w Psarach, przy OPS-ie stanowia^cej

wlasnosc osoby fizycznej. Jest to projekt uchwaty polegajaxy na wykresleniu dzialki, aby moc

powi^kszyc plac przy OPS-ie.

4) Zmiany uchwafy Nr XXXVIII/301/2009 Rady Gminy Psary z dnia 23.12.2009 roku w sprawie

uchwalenia Gminnego Programu Projilaktyki i Rozwiazywania Problemow Alkoholowych oraz

Przeciwdzialania Przemocy na 2010 rok.

Pan Jacenty Kubica - Przewodnicza^cy Rady Gminy Psary poinformowal, iz nie

wykorzystane srodki finansowe w danym roku przechodza^ na rok nast^pny.

5) Zmian w budzecie gminy na 201 Or.

Pan Wojt poinformowal, iz zmiana polega na zwie_kszeniu dochodow budzetowych o kwot§

193 494,01 zl - cze_sciowy zwrot srodkow z SEKAPU. Naste_pnie zwi^kszenie wydatkow o kwot§

50 000 zl na wydatki bieza_ce Urz^du Gminy; 8 000 zl - zwi^kszenie prowizji dla soltysow;

48 995,51 zl - bezpieczenstwo publiczne i ochrona przeciwpozarowa (wykonanie inwentaryzacji

budynku OSP w Psarach); 64 298,50 zl - ochrona zdrowia; 22 200 zl - kultura fizyczna i sport,

gdzie zostaly uj^te dwa obiekty sportowe: obiekt szatni sportowej w Psarach, obiekt w Gorze

Siewierskiej.

6) Zaciqgniecia pozyczki na wyprzedzajqce finansowanie zadania finansowanego ze srodkow

UE, pn. Place zabaw - zagospodarowanie przestrzeni publicznej w solectwach gminy Psary.

Pan Wojt przedstawil. iz projekt uchvvaly jest niezb^dny do zaciqgniecia pozyczki z BGK na

wyprzedzaja^ce finansowanie zadania finansowego ze srodkow PROW pn. Place zabaw -

zagospodarowanie przestrzeni publicznej w solectwach gminy Psary w kwocie 418 284 zl.

Pozostata cze_sc pochodzi z kredytu podjejego wczesniej uchwalq przez Rade.

7) Zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Psary na IIpolrocze 201 Or.

8) Zatwierdzenia planu pracy Komisji Budietu, Finansow i Gospodarki Gminy na II

polrocze 201 Or.

9) Zatwierdzenia planu pracy Komisji Oswiaty, Kultury, Zdrowia i Ochrony Srodowiska na



Ilpolrocze 2010r.

10) Zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na Ilpolrocze 2010r.

Przewodnicza^cy Komisji Oswiaty przedstawil plany pracy poszczegolnych Komisji na II

polrocze 201 Or. Radni nie wniesli uwag.

Sprawv biezace:

Pani Malgorzata Pasek wystapila z wnioskiem o zorganizowanie wspolnego posiedzenia

wszystkich Komisji dotyczqce planow zagospodarowania przestrzennego solectw. W glosowaniu

bralo udzial 7 Czlonkow Komisji, ktorzy jednoglosnie przyjeli wniosek.

Pan Jacek Gwozdz - Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej przedstawil wniosek

mieszkancow Brz?kowic Gornych w sprawie zablokowania wniosku Agnieszki i Katarzyny Borek

na budowy fermy drobiu. Poinformowal, iz wniosek byl rozpatrywany przez Czlonkow Komisji

Rewizyjnej, gdzie wystosowano pismo do mieszkancow, iz w chwili obecnej czekamy na opini?

Dyrektora Ochrony Srodowiska Katowicach i Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Daj)rowie

Gorniczej. Pan Jacek Gwozdz oswiadczyl, iz w momencie otrzymania takich opinii, wszystkie

Komisje zajmq. si? tq. kwestia^.

Pani Malgorzata Pasek zasygnalizowala kwesti? budowy drog w studium zagospodarowania

przestrzennego. Oswiadczyla, iz mieszkancy Sarnowajak i Ona sq. przeciwni budowy drogi (droga

dojazdowa do w^zla komunikacyjnego, o szerokosci 8m), gdyz wia^ze si? to navvet z wyburzeniem

domow. Pani Malgorzata Pasek oswiadczyla, ze wiajze si? to z uciajzliwosciq_ dla mieszkancow,

zarowno ul. Wiejskiej, jak i od strony Lagiszy.

Pan Jacenty Kubica - Przewodniczajcy Rady Gminy oznajmil, iz jest to rozbiezne, co

slyszelismy podczas dyskusji studium.

Przewodniczajcy Komisji Oswiaty - Pan Zbigniew Stanik wobec wyczerpania tematow

zakonczyl obrady. Na tym posiedzenie zakonczono.

Zbigniew Si

Komisji Oswiaty

PodpisV Czlonkow Komisji:

1. Pani Malgorzata Pasek

2. Pani Lidia Kubien



3. Pani Teresa Kosmala-Gajsior

4. Pan Jacek Gwozdz

5. Pan Szczepan Kotula

6. Pan Pawel Sitko

KatarzynaVMucha


